
Zápis
z 16. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 9. 3. 2023

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:45
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář a doc. Máša, tajemník

Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 15. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2023
5. Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2022 a

analytických podkladů
6. Konečné projednání směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě
7. Konečné projednání akreditace studijního programu Logistics Analytics
8. Předložení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v
Brně pro rok 2023

9. Předložení akreditace studijního programu Konstrukční inženýrství
10. Stanovení termínu (6. 4. 2023) a programu příštího zasedání AS FSI
11. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal proděkany prof. Křupku, doc. Katolického, Ing. Bednáře a doc. Mášu a
tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 15. řádného zasedání, plnění
usnesení

Program byl doplněn o bod 9. Předložení akreditace studijního programu Konstrukční inženýrství.
Usnesení: AS FSI schvaluje program 16. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 0

K zápisu doc. Návrat obdržel několik připomínek, které byly zapracovány.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 15. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 2
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Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

prof. Křupka:
- Na kolegiu rektora byly představeny nástroje k udržení sociálního bezpečí na VUT. Bude

zřízena psychologická poradna a byla založena webová stránka Sociální bezpečí – VUT.
- Proběhla konference rektorů, na které byla diskutována problematika financování VŠ.
- Dne 30. 5. je plánována návštěva premiéra na VUT.
- Byla vypracována externí analýza IS VUT, jejímž závěrem je doporučení nenakupovat nový

IS, ale jít cestou vývoje stávajícího systému.
- Proběhl ples FSI, prof. Křupka tlumočil poděkování pana děkana organizátorům, dnes se

uskuteční studentský ples.
- Dnešní den na fakultě také probíhá Den firem, kterého se účastní více jak 60 společností.

Ing. Kosová:
- Informace ke studentskému plesu.

RNDr. Popela:
- RVŠ: Diskutován střednědobý výhled rozvoje VŠ, problematika humanitních fakult.
- AS VUT: Byla schválena pravidla rozpočtu, probíhá příprava rozpočtu, který bude předložen

jako celek, jeho schválení se očekává koncem dubna.
doc. Roupec:
- RVŠ: K novele VŠ zákona proběhlo koncem minulého roku první kolo připomínek, které byly

vypořádány a vráceny zpět, poté proběhlo druhé kolo projednávání. Následné připomínky se
týkaly např. názvu “univerzita” v cizojazyčných překladech, státních závěrečných zkoušek,
stipendií pro doktorská studia (ze strany studentů požadována retroaktivita), byla otevřena i
otázka školného, diskutována byla oznamovací povinnost další výdělečné činnosti (návrh šel
nad rámec stanovený zákoníkem práce). Celkem 56 připomínek bylo předáno předsednictvu
RVŠ a budou postoupeny ministerstvu.

ad 4) Schválení Pravidel rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2023

V Pravidlech předložených na minulém zasedání nedošlo k žádným zásadním změnám, v části
motivace přibyl jeden indikátor a byly doladěny vzorce.
Proběhla dvě jednání FK, téměř všechny připomínky byly zapracovány, 15 členů komise hlasovalo
pro schválení (tři členové se zdrželi a dva nehlasovali). FK tedy doporučuje ke schválení Pravidla
pro rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2023.

RNDr. Popela uvedl, že by si ke vzorci představoval v textové části podrobnější komentář, dále
okomentoval zrušení 2/3 pravidla.
Ing. Tesař uvedl, že 2/3 pravidlo tlumilo meziroční výkyvy a bylo zrušeno nad indikátorem rozdělení
podle vědy a podle koeficientu K, protože tyto dva parametry již v sobě mají tlumící mechanismy,
co se týče MPA , bylo 2/3 pravidlo nahrazeno váženým průměrem za poslední 3 roky.
Doc. Katolický uvedl, že nesouhlasí s názorem RNDr. Popely v tom, že nedostatek finančních
prostředků má souvislost s 2/3 pravidlem. Toto pravidlo, stejně jako ostatní mechanismy, mělo
tlumit výkyvy výkonů mezi ústavy.
RNDr. Popela se ohradil s tím, že jeho poznámka se týkala vyšší variability mezi ústavy, ke které
dle jeho názoru po zrušení pravidla může dojít.

Usnesení: AS FSI schvaluje Pravidla rozdělení finančních prostředků FSI VUT pro rok 2023 ve
znění ze dne 7. 3. 2023.
Hlasování 4: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 6
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ad 5) Předložení Výroční zprávy o hospodaření FSI VUT za rok 2022 a analytických
podkladů

Veřejná verze zprávy i analytické podklady byly senátorům zaslány před zasedáním.
Ing. Tesař ve své prezentaci senátory blíže seznámil s vývojem normativních zdrojů a nákladů a
výnosů, dále se strukturou nákladů a výnosů a stavem fondů a majetku. FSI si nadále drží pozici
nejsilnější fakulty VUT, také se podařilo udržet růst fondů. Fakulta je připravena uvolnit alikvotní
částku fondů do mzdového fondu, aby byl zachován růst mezd.
Schůzka FK se uskuteční 23. 3. 2023.

ad 6) Konečné projednání směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě

Směrnice byla předložena na minulém zasedání, kromě uvedení fakultních pravidel do souladu se
Studijním a zkušebním řádem VUT došlo také k některým drobným technickým úpravám (k
poslední změně - opravě překlepu - došlo k dnešnímu dni).
SK: na společném jednání s LK byly připomínky vypořádány, další připomínky komise nemá.
LK: připomínky komise byly do směrnice zahrnuty.

Usnesení: AS FSI projednal Pravidla pro organizaci studia na fakultě ve znění ze dne 9. 3. 2023 a
nemá námitky.
Hlasování 5: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 0

ad 7) Konečné projednání akreditace studijního programu Logistics Analytics

Žádost o akreditaci byla předložena na minulém zasedání, nyní jsou již připraveny kompletní
podklady k jejímu podání, materiály jsou senátorům přístupné na sdíleném disku.
Žádost byla projednána na společném jednání SK a LK, všechny výhrady byly vypořádány.

Usnesení: AS FSI projednal podklady pro akreditaci studijního programu Logistics Analytics a
nemá připomínky.
Hlasování 6: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 1

ad 8) Předložení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro
rok 2023

Dne 7. 2. 2023 proběhlo k předloženému dokumentu jednání s vedením VUT. Dochází ke změně
financování rozvojových projektů - prostředky byly zaslány na fakultu a zde rozděleny s ohledem
na strategické cíle, pro letošní rok byly dále doplněny zdroje financování.
K předloženému plánu proběhne společná schůzka dne 23. 3. 2023.

ad 9) Předložení akreditace studijního programu Konstrukční inženýrství

Jedná se o bakalářský studijní program připravovaný na ÚK, je sestaven na modelu projektově
orientované výuky a reflektuje nejnovější trendy vzdělávání v technických disciplínách. S bližšími
podrobnostmi seznámil senátory garant programu doc. Nečas.
Akreditací se bude zabývat studijní komise, pozvánka na její zasedání bude rozeslána všem
senátorům.
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Ing. Bradáč se otázal, jaké je stanovisko vedení fakulty k akreditacím nových studijních programů
vzhledem k tomu, že vedení VUT chce jít spíše cestou snižování jejich počtu.
Prof. Křupka uvedl, že o této otázce vedení FSI s rektorem diskutovalo, z jeho strany nejde o tlak
na snižování programů, jedná se spíše o optimalizaci jejich počtu.
K optimalizaci uvedl doc. Katolický, že se jedná o to, aby nebyl příliš velký počet malých studijních
programů, tento problém se ale našeho bakalářského studia, až na pár vysoce specializovaných
programů, netýká.
Na další námitku Ing. Bradáče ohledně kvality, která je porovnávána i vůči počtu programů,
odpověděl doc. Katolický, že finanční prostředky, o které se fakulta tímto připraví, jsou zcela
nepatrné.
V další diskuzi se senátoři zamýšleli nad finanční náročností menších studijních programů a
srovnávali rizika, která mohou nové programy fakultě a ústavům přinést, s možnými přínosy ve
formě internacionalizace, zkvalitnění výuky, zatraktivnění technických oborů pro další skupiny
studentů apod.
Doc. Návrat se otázal na způsob získávání uchazečů na tento nový program.
Doc. Nečas odpověděl, že jednou z variant propagace tohoto programu je jeho představení na Dnu
otevřených dveří.
Doc. Blecha upozornil, že tímto způsobem se nezvýší počet studentů v bakalářském studiu, dojde
akorát k jejich přesunu na jiný program., Proč není tento program koncipován jako specializace v
rámci stávajícího BSP?
Prof. Křupka odpověděl, že o obecný BSP Základy strojního inženýrství klesá zájem, vytvoření
nového BSP programu je motivováno snahou získat nové studenty. Program bude samozřejmě
prezentován i na dalších marketingových akcích, jako jsou veletrhy apod.
Na dotaz doc. Vašíka ohledně návaznosti na NMSP odpověděl doc. Nečas, že absolventi
Konstrukčního inženýrství budou moci pokračovat v jakémkoliv navazujícím programu na FSI.
Na dotaz Ing. Ramíka ohledně počtu studentů doc. Nečas odpověděl, že je počítáno s jedním
kruhem.

ad 10) Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI

Termín 17. zasedání byl navržen na čtvrtek 6. 4. 2023 ve 14.00.

Návrh programu pro 17. zasedání AS FSI:
- Konečné projednání akreditace studijního programu Konstrukční inženýrství
- Schválení Výroční zprávy o hospodaření a analytických podkladů
- Schválení Plánu realizace Strategického záměru
- Předložení Rozdělení finančních prostředků

Harmonogram dalších zasedání:
4. 5. (schválení rozpočtu)
22. 6. (výjezdní zasedání)
Hlasování 7: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 7

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 17. zasedání AS FSI na 6. 4. 2023.
Hlasování 8: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 2

ad 11) Různé

Prof. Spousta otevřel již několikrát diskutovanou otázku vložení volného týdne mezi konec
zkouškového období zimního semestru a začátek výuky letního semestru.
Doc. Katolický odpověděl, že vedení fakulty se několikrát snažilo tento týden do časového plánu
VUT prosadit, ostatní fakulty však byly vždy proti.
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Dále prof. Spousta poděkoval studijním proděkanům za zpětnou vazbu k zaslanému hodnocení
studijních programů.
Další připomínkou prof. Spousta předložil výhrady některých nových docentů proti tomu, aby
museli dodávat CV a seznam publikací, pokud chtějí být zařazení na seznam školitelů. Tyto
dokumenty byly již dodány k habilitačnímu řízení, z jakého důvodu jsou po nich požadovány
znovu?
Doc. Katolický odpověděl, že se jedná o standardní proceduru, ve které děkan jmenuje školitele
pro konkrétní studijní program na základě jeho žádosti. Pokud někdo udělá docenturu, neznamená
to automaticky, že může být školitelem pro všechny programy.
Poslední dotaz prof. Spousty se týkal problémů studentů se získáváním ubytování na kolejích a s
cenou za ubytování.
Vedení fakulty nemá o případných problémech žádné informace.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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